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Magic box variables impact lkaldor standard analytical study on public spending for the
State of Algeria for the period 1990 _ 2018

Variables de la boite magique d’impact lkaldor standard étude analytique sur les dépenses

publique pour I’état de I’Algérie pour la période19902018 _

A, ) 3 RN 5152 sl BLE Y Uke ) s IS ey M5 s ST Ly U La igb

AU Ul g 2 s L L2 SIS 6 B ng Mk oo slazs WU sl 4 Y s lilon Y1 2018 1990
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Abstract:

This study sought to analyze the reality of magic box variables lkaldor and public
spending in Algeria as well asthe standard modeling of reflection indices magic box
lkaldor on spending during the period 1990 _ 2018 thisendeavour has been
outsourcing methodology (simple linear regression based on The least-squares

method,-Granger causality — partial correlations matrix).

The study concluded:

¢ There is an inverse relationship between inflation, unemployment, balance of
payments towards publicspending.

¢ There is very weak correlation between growth and public spending.

+¢ no causal relationship between inflation, unemployment, economic growth

with public spending.

VI



+» there exists a causal relationship between balance of payments and public
spending to increase imports asa result of increased overall demand for economy

in the absence of flexible production machine.

Keywords: public expenditure, the magic box variables, causality Granger, partial
links.
Résumé :

Cette étude visait analyser la réalité de care magique variable lkaldor te public passé
en algérie ainsi que la modélisation standard des indices de réflexion care magique lkalder
sur les dépenses au les dépenses au cours de la période 1990 2016 cet effort a été
externasation de méthodologie (régression linéaire simple basée sur la méthode des) _

momindres carrés matrice de corrélations partielles _ causalité de Granger
L' étude a conclu:

Il existe une relation inverse infation chomage balance des paiements vers les

dépenses publique.
Il est tres faible corrélation entre la croissance et des dépenses pubiques.

Aucun lien de causalité entr I'infatio,chomage croissance économique et les

dépenses publiques.

Il sexiste une relation causal entre la balance des paiements et pour augmenter les
dépenses publiques des imporations en raison |' augmentation de la demnde global

pour I'économie en l'absence de machine de productione.

Mots clés: dépenses publiques, les variable de la boite magique, liens partiels, causlité

de Granger
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